
Arvamus Pulli ja Rütavere külade päikeseparkide detailplaneeringu kohta 

 

Olen omanik ja vastutaja Juntsi-Jüri kinnistul, millele tuleb osa päikesepargist. Olen päikesepargi rajamist 

ja mõjusid kaalunud ja jõudnud seisukohale, et tegemist on hea ja kasuliku tegevusega, mis omab minu 

vastutusel olevatel maadel minimaalset negatiivset mõju. 

 

Seetõttu toetan päikesepargi rajamist nii enda kui naabrite maadel. Selle positiivne mõju kaalub nii 

maaomanike kui kogukonna jaoks suurelt üle negatiivse mõju.  

 

Põhjused: 

1. Enamik päikesepargi alast on püsirohumaa, mis jääb püsirohumaaks ka päikesepargi all. 

Praktiliselt kogu loodus säilib. Putukad, väikeulukid, rohttaimed, linnud saavad jätkuvalt vabalt 

tegutseda. Praegused metsamaad muutuvad püsirohumaadeks ja elurikkus jääb alles, lihtsalt 

liigid muutuvad rohumaa liikideks. 

2. Maastik ei muutu oluliselt, kuna ala on juba praegu tasane, ei vaja pargi rjaamiseks suuremaid 

mullatöid; Looduslikke veekogusid ei muudeta; kahjuks antud alal juba kõik looduslikud ojad 

maaparanduse käigus hävitatud ja kraavideks kaevatud.  

3. Päikesepaneelid on neutraalsed ehitised, puuduvad liikuvad osad ja keskkonda mõjutavad ained. 

4. Paneelid paigaldatakse terasvaiadele, mistõttu nende hilisem eemaldamine ja põllumaa 

põllumajandusliku kasutamise jätkamine on lihtne: ei vaja suuri kulutusi ega investeeringuid. 

5. Maaomanikud saavad päikeseparki kandva maa eest kordades suuremat tulu kui põllumaa eest. 

6. Minule kuuluvad Juntsi-Jüri põllud kõlbavad heina- ja karjamaaks ja on vilja kasvatamiseks liiga 

savised, vesised, toitaainevaesed ja happelised. Vähemasti enamus päikesepargi alusest 

naabrite maast on samasugune. Seetõttu on päikesepark neil maadel väga sobilik. 

7. Maad on Sindi alajaama vahetus läheduses, mille ümbrusesse päikesepargi rajamine on 

otstarbekas, kuna ülekandeliinid on lühikesed. 

8. Päikesepark on madal ehitis, ei häiri naabreid ja võrreldes tuugenite või tööstushoonetega ei 

muuda ümbruskonna kui hajaasustuse siluetti. 

9. Päikesepargi ümber kasvab kraavikallastel võsa, mis aitab looduskeskkonna ja maapiirkonna 

ilme kestmisel. 

10. Päikesepargi aiaga ümbritsetud maid on võimalik jätkuvalt kasutada karjamaana lammastele, 

alpakadele vms väiksematele loomadele nagu praegu Pulli ja Vainu küla piirile rajatud 

päikesepargis.  

11. Päikeeseparki rajava OÜ Eveconi suhtumine on seni usaldusväärne ja maaomanike huve 

arvestav ning tundub olevat tegemist väärt partneriga. 

12. Päikesepark on vajalik taastuvenergia tootmiseks, madalamate energiahindade saavutamiseks ja 

energiatarbimise suurendamiseks.  

13. Hajustootmine suurendab energiaturvalisust. 

 

 

 

 



Ettepanekud: 

1. Kaaluda liikumisteede võimaldamist väikeulukitele, rajades päikesepark ilma aedadeta, aiad kas 

läbipääsuavadega maapinna lähedal või võrkaiaga, mille alumine serv asub maapinnast näiteks 

30 cm kõrgemal, et jänesed, rebased jms pääseksid maastikul vabalt liikuma. 

2. Päikesepargi alal või selle piiridel olevatele kraavidele võiks rajada mitmeid konnatiike/veeauke, 

kus ka suvel püsiks seisev vesi. See suurendaks oluliselt elurikkust päiikesepargi alla jääval 

põllumaal. 

3. Päikesepargi aia tagusel alal, mis enamasti on kraav või teeäär võiks võimalusel kasvada võsa, 

mis varjab pikeseparki ja võrkaeda ning muudab ala looduslähedasemaks ja samas ei ole 

piisavalt kõrge, et varjata paneele päikese eest. 

4. On parim kui KOV täidab avaliku teenistusena ainult vahendaja ja nõustaja rolli; ei oma 

majandushuve ega sekku päikeseparki rajavate poolte - ettevõtja ja maaomanike 

omavahelistesse vabadesse kokkulepetesse. 

NB! Ettepanekud ei tohiks olla ei ettevõtjale ega maaomanikele sunduslikud vaid on mõeldud 

soovitusena poolte omavaheliste kokkulepete sõlmimisel. 

 

 

Loodan, et päikesepark rajatakse esimesel võimalusel. 

 

Aaron Vabadus 

(FI Aivo Liitmaa) 

 


